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Porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie prawomocności. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XXX sesji. 

5. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 

6. Informacje Wójta Gminy o pracach między sesjami. 

7. Interpelacje i zapytania. 

8. Uchwały 

a. Nr XXXI. .2017 podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 

sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. ks. Jana Twardowskiego w Kończewicach w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową im. ks. Jana Twardowskiego w Kończewicach, 

b. Nr XXXI. .2017 podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części nieruchomości 

gminnej w trybie bezprzetargowym, 

c. Nr XXXI. .2017 podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu 

profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na 2017 rok (zmiana I), 

d. Nr XXXI. .2017 podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego, 

e. Nr XXXI. .2017 podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Miłoradz na lata 2017 - 2025 

f. Nr XXXI. .2017 podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2017 (zmiana V). 

9. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje.  

10. Wolne wnioski i oświadczenia. 

11. Zakończenie obrad.  

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel otworzyła XXXI Sesję Rady Gminy Miłoradz.  
Ad. 2 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel powitała przybyłych Radnych, Wójta Gminy, 
Sołtysów, pracowników urzędu (listy obecności stanowią załącznik Nr 1, 2 i 3 do niniejszego protokołu), na 
podstawie listy obecności radnych stwierdziła prawomocność obrad – na stan 15 radnych udział w 
posiedzeniu bierze 15 radnych. 
Ad. 3 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel zapytała, kto z radnych ma uwagi do 
porządku obrad XXXI Sesji. 
Uwag nie wniesiono. 
Porządek obrad w głosowaniu jawnym został przyjęty jednogłośnie. 
Ad. 4 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel zapytała, kto z radnych ma uwagi do 
protokołu z XXX Sesji. 
Uwag nie wniesiono. 
Protokół z XXX Sesji Rady Gminy Miłoradz w głosowaniu jawnym został przyjęty jednogłośnie. 
Ad. 5 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel poinformowała, że nie ma żadnych 
informacji i komunikatów do przekazania.  
Ad. 6 
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek poinformował, o pracy między sesjami od 23 czerwca 2017 r. do 15 
września 2017 r., który stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski poprosił o informację w sprawie 
spotkania z przedstawicielami firmy POLHOZ. 



PROTOKÓŁ XXXI SESJI RADY GMINY MIŁORADZ                                                                                                                

18 września 2017 r. 
 

 3 

Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek poinformował, że dotyczyło inwestycji przy drodze krajowej nr 22 na 
wjeździe do Kończewic dotyczącej budowy magazynu. 
Radna Pani Grażyna Sadowska poprosiła o informację, czy po rezygnacji dotychczasowego stomatologa z 
pracy w przychodni w Miłoradzu będzie zatrudniony inny stomatolog. Ponadto wyraziła opinię, że błędem 
była utylizacja sprzętu, z którego korzystał stomatolog. Obecnie gabinet pozbawiony jest sprzętu 
stomatologicznego. 
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek stwierdził, że stomatolog zrezygnował gdyż mała liczba pacjentów była. 
Prowadzi drugi gabinet w Malborku i poinformowała pacjentów, że leczenie mogą kontynuować w 
Malborku. W sprawie zatrudnienia kolejnego stomatologa przeprowadzi rozmowę z właścicielem firmy 
NZOZ Primed. 
Radna Pani Mariola Gęsiarz poprosiła o określenie kiedy zakończy się remont drogi gminnej w 
Kończewicach. 
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek stwierdził, że remont uzależniony jest od pogody ale w tym roku 
kalendarzowym prace mają zostać zakończone. 
Radna Pani Grażyna Sadowska stwierdziła, że remontowana droga w Pogorzałej Wsi ma bardzo wysokie 
„progi”, które prowadzą do zjazdów na posesje. Należy podjąć działania aby ten problem zlikwidować. 
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek poinformował, że zjazdy będą wykonane i ich wysokość do chodnika 
będzie wynosiła 2 cm. 
Sołtys sołectwa Mątowy Małe Pan Stanisław Sadowski stwierdził, że został ogłoszony przetarg na remont 
dróg gminnych, w którym brak jest dróg zlokalizowanych na terenie Mątów Małych. Pilnym zadaniem jest 
wykonanie zjazdu z wału oraz remont odcinka drogi ponad 300 m do byłej szkoły. 
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek stwierdził, że ogłoszony przetarg na remont dróg gminnych zakończy 
kilkuletni remont tych dróg. Otrzymane środki finansowe z Urzędu Marszałkowskiego w Gdańsku muszą 
zostać wydatkowane do końca listopada br. Następne odcinki dróg będzie można remontować w przyszłym 
roku. 
Radny Pan Jarosław Mucha poprosił o informację w sprawie spotkania z Panem Litawą. 
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek stwierdził, że spotkania dotyczyły możliwości inwestycji na terenach 
Pana Litawy. Przeszkodą są wysokie opłaty z tytułu wyłączenia z produkcji rolnej.  
Ad. 7 
Sołtys sołectwa Mątowy Małe Pan Stanisław Sadowski poprosił o informację kiedy zostanie wykonane 
oświetlenie w Kłosowie oraz wykonany zjazd z wału, gdyż obecny jest zlokalizowany na prywatnej działce. 
Sołtys sołectwa Kończewice Pan Ryszard Bolek przedstawił drogi gminne, które wymagają remontu na 
terenie sołectwa Kończewice: droga gminna nr 117, 150, 21/3, 324, 335 i 255 oraz poprosił o informację 
kiedy będzie przeprowadzony ich remont. 
Radny Pan Wiesław Mitlewski poprosił o podjęcia działań na terenie ośrodka zdrowia w Miłoradzu, który 
w wyniku opadów deszczowych jest zalewany. 
Sołtys sołectwa Kończewice Pan Ryszard Bolek poprosił o informację kiedy będą postawione wiaty 
śmietnikowe, o których mówi się od dłuższego czasu. 
Ad. 8 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel poprosiła Zastępcę Przewodniczącego Rady 
Gminy Miłoradz Pana Tomasza Żuchowskiego o prowadzenie dalszej części obrad. 
a. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. ks. 
Jana Twardowskiego w Kończewicach w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. ks. Jana Twardowskiego w 
Kończewicach. 
Projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu wspólnym komisji rady gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XXXI.190.2017 Rady Gminy Miłoradz z dnia 18 września 2017 roku w sprawie stwierdzenia 
przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. ks. Jana Twardowskiego w 
Kończewicach w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. ks. Jana Twardowskiego w Kończewicach w 
głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
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b. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części nieruchomości gminnej w trybie bezprzetargowym. 
Projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu wspólnym komisji rady gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XXXI.191.2017 Rady Gminy Miłoradz z dnia 18 września 2017 roku w sprawie wyrażenia zgody 
na sprzedaż części nieruchomości gminnej w trybie bezprzetargowym w głosowaniu jawnym została 
przyjęta jednogłośnie. 
c. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych na 2017 rok (zmiana I). Wniosek o zmianę stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 
protokołu. 
Projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu wspólnym komisji rady gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XXXI.192.2017 Rady Gminy Miłoradz z dnia 18 września 2017 roku o zmianie uchwały w 
sprawie uchwalenia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na 2017 
rok (zmiana I) w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
d. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 
Projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu wspólnym komisji rady gminy. 
Radny Pan Andrzej Kasperkiewicz poprosił o stanowisko komisji finansowej w sprawie omawianej uchwały. 
Radny Pan Jarosław Mucha stwierdził, że kredyt jest niezbędny do zamknięcia budżetu w 2017 r. i komisja 
finansowa pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 
Radna Pani Grażyna Sadowska poprosiła o informację jaka jest niezbędna kwota kredytu, którą trzeba 
zaciągnąć. 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik stwierdziła, że na dzień dzisiejszy jest to kwota w wysokości 300 
tys. zł. O wysokości kredytu radni zostaną poinformowani. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XXXI.193.2017 Rady Gminy Miłoradz z dnia 18 września 2017 roku w sprawie zaciągnięcia 
kredytu długoterminowego w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
e. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Miłoradz na lata 2017 - 2025. 
Projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu wspólnym komisji rady gminy. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XXXI.194.2017 Rady Gminy Miłoradz z dnia 18 września 2017 roku w sprawie przyjęcia 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Miłoradz na lata 2017 - 2025 w głosowaniu jawnym została 
przyjęta jednogłośnie. 
f. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski odczytał projekt 
uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2017 (zmiana V). 
Projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu wspólnym komisji rady gminy. 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik omówiła zmiany: 
ROLNICTWO I ŁOWIECTWO 
W rozdziale 01042 – Wyłączenie z produkcji gruntów rolnych zwiększa się plan dochodów majątkowych 
o kwotę 79.380zł – środki otrzymane z Wojewódzkiego Biura Geodezji i Terenów Rolnych w Gdańsku, 
jednocześnie zwiększa się plan wydatków majątkowych o kwotę 160.000zł z przeznaczeniem na wykonanie 
modernizacji dróg gminnych. 
TRANSPORT I ŁĄCZNOŚĆ  
W rozdziale 60016 – Drogi publiczne gminne zwiększa się plan wydatków majątkowych o kwotę 4.500zł  
z przeznaczeniem na zakup rębaka do gałęzi. 
GOSPODARKA MIESZKANIOWA 
W rozdziale 70005 – Gospodarka gruntami i nieruchomościami zwiększa się plan dochodów majątkowych 
o kwotę 38.210zł z tytułu sprzedaży mieszkań. 
ADMINISTRACJA PUBLICZNA 
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W rozdziale 75023 – Urzędy gmin zwiększa się plan dochodów bieżących o kwotę 14.615zł, jednocześnie 
zwiększa się plan wydatków majątkowych o kwotę 4.400zł z przeznaczeniem na zakup ksero i plan 
wydatków bieżących o kwotę 2.500zł z przeznaczeniem na zakup łańcucha do USC. 
RÓŻNE ROZLICZENIA 
W rozdziale 75814 – Rożne rozliczenia finansowe zwiększa się plan dochodów bieżących o kwotę 30.076zł 
i plan dochodów majątkowych o kwotę 17.166zł – środki otrzymane z rozliczenia funduszu sołeckiego za 
rok 2016. W rozdziale 75818 – Rezerwy ogólne zmniejsza się plan rezerwy ogólnej o kwotę 37.500zł – środki 
te przeznacza się na wykonanie modernizacji dróg dojazdowych do gruntów rolnych. 
OŚWIATA I WYCHOWANIE 
W rozdziale 80104 – Przedszkola zwiększa się plan dochodów bieżących o kwotę 453zł – środki z rozliczeń 
za rok ubiegły, jednocześnie zwiększa się plan wydatków bieżących na wynagrodzenia i pochodne o kwotę 
67.000zł. W rozdziale 80110 – w Gimnazjum zwiększa się plan wydatków bieżących na wynagrodzenia 
i pochodne  o kwotę 65.000zł. W rozdziale 80113 – Dowożeni uczniów do szkół zwiększa się plan wydatków 
bieżących o kwotę 2.000zł z przeznaczeniem na zakup paliwa do samochodu dowożącego dzieci 
niepełnosprawne do szkół. W rozdziale 80148 – Stołówki szkolne i przedszkole zwiększa się plan wydatków 
bieżących na wynagrodzenia o kwotę 15.000zł. 
POMOC SPOŁECZNA 
W rozdziale 85202 – Domy pomocy społecznej zwiększa się plan wydatków bieżących o kwotę 10.000zł 
z przeznaczeniem na opłacenie pobytu podopiecznych w domach pomocy społecznej. W rozdziale 85203 – 
Ośrodki wsparcia zwiększa się plan dochodów bieżących o kwotę 609zł z tytułu wpływy z usług, 
jednocześnie zwiększa się plan wydatków bieżących o kwotę 10.609zł, w tym: kwota w wysokości 609zł 
z przeznaczeniem na zakup żywności do Środowiskowego Domu Samopomocy w Kończewicach i kwota 
w wysokości 10.000zł z przeznaczeniem na opłacenie pobytu podopiecznych w ośrodkach wsparcia. W 
rozdziale 85214 – Zasiłki celowe, celowe i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenia emerytalne 
i rentowe zmniejsza się plan wydatków bieżących o kwotę 1.049zł. W rozdziale 85219 – Ośrodki pomocy 
społecznej zwiększa się plan dochodów bieżących o kwotę 5.520zł z tytułu wynajmu pomieszczeń. 
POZOSTAŁE ZADANIA W ZAKRESIE POLITYKI SPOŁECZNEJ 
W rozdziale 85395 – w Pozostałej działalności zmniejsza się plan wydatków bieżących o kwotę 720zł 
i jednocześnie zwiększa się plan wydatków bieżących o kwotę 7.289zł z przeznaczeniem na realizację 
projektu „Mobilny i aktywny kapitał ludzki w powiecie malborskim i sztumskim”. 
GOSPODARKA KOMUNALNA I OCHRONA ŚRODOWISKA 
W rozdziale 90095 – w Pozostałej działalności zwiększa się plan dochodów bieżących o kwotę 2.500zł – 
środki otrzymane z Powiatu Malborskiego, jednocześnie zwiększa się plan wydatków bieżących o w/w 
kwotę z przeznaczeniem na realizację akcji „Drzewko za makulaturę” oraz nasadzenia drzew na terenie 
gminy. 
Radna Pani Grażyna Sadowska poprosiła o informację, czy konieczna jest wymiana łańcucha w Urzędzie 
Stanu Cywilnego. 
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek wyjaśnił, że nastąpiła nowelizacja rozporządzenia ministra spraw 
wewnętrznych i administracji w sprawie określenia wzoru łańcucha z wizerunkiem orła i sposobu jego 
noszenia przez kierownika urzędu stanu cywilnego i konieczny jest zakup nowego spełniającego wymogi 
ustawowe. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr XXXI.195.2017 Rady Gminy Miłoradz z dnia 18 września 2017 roku w sprawie zmian w 
budżecie gminy na rok 2017 (zmiana V) w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
Ad. 9 
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek wyjaśnił, że w sołectwie Bystrze za wymianę oświetlenia zapłacono z 
Funduszu sołeckiego. Natomiast w sprawie oświetlenia w Kłosowie stwierdził, że jest w planie i w przyszłym 
tygodniu na spotkaniu będzie przedstawiciel Energa oświetlenie celem ustalenia szczegółów. W sprawie 
zjazdu z wału poinformował, że termin wykonania nowego zjazdu trudno jest określić gdyż to zadanie 
wymaga przygotowania dokumentacji i zaplanowania środków finansowych. 
W sprawie dróg na terenie sołectwa Kończewice stwierdził, że mieszkańcy prosili aby utwardzić teren przed 
budynkiem, a w pozostałych drogach, które wymienił sołtys tylko jeden rolnik zwrócił się z prośbą o remont. 
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Poinformował, że gwarancja na wykonane prace w Ośrodku zdrowia w Miłoradzu minęła i obecnie należy 
przeprowadzić rozmowy z osobami, które określą w jaki sposób przeprowadzić remont aby wykluczyć 
kolejne „zalanie”. 
Ad. 10 
Sołtys sołectwa Kończewice Pan Ryszard Bolek wyraził opinię, że ze strony Wójta Gminy brak jest 
konsultacji z sołtysem, radą sołecką. Dotyczy to przekładania płyt na drodze gminnej oraz likwidacji parkingu 
koło świetlicy wiejskiej. Ponadto poprosił o informację w sprawie wiat śmietnikowych. 
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek wyjaśnił, że na zakup wiat śmietnikowych jest finansowany ze środków 
pochodzących z opłaty śmieciowej, wzrost opłat za wywóz spowodował, że środków finansowych na zakup 
wiat śmietnikowych nie ma. 
W sprawie likwidacji parkingu przy świetlicy w Kończewicach wyjaśnił, że nowy właściciel postanowił 
ogrodzić swoją posesję i po pomiarach geodezyjnych stwierdzono, że parking położony jest na jego 
prywatnym terenie. W celu odzyskania polbruku podjęto szybko decyzję o jego rozbiórce. 
Radna Pani Mariola Gęsiarz wyraziła opinię, że nie rozumie dlaczego rozebrano część drogi i położono płyty 
w innej części tej samej drogi skoro cała droga ma zostać wyłożona płytami. 
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek wyjaśnił, że brak było sprzętu, który przewiózłby płyty na dokończenie 
drogi gminnej. Mając na uwadze prośbę mieszkańców o utwardzeniu tej drogi dlatego podjął działania 
rozebrania istniejącego odcinka drogi. 
Radna Pani Anna Celiowska – Nietrzebka stwierdziła, że temat dyskusji powinien zostać rozstrzygnięty na 
zebraniu sołeckim. Zwróciła się do sołtysa sołectwa Kończewic ile razy w roku odbywają się zebrania 
sołeckie. 
Sołtys sołectwa Kończewice Pan Ryszard Bolek odpowiadając, poinformował, że 1, 2 razy w roku. 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski stwierdził, że mieszkańcy 
sołectwa Bystrze mając na uwadze brak środków finansowych w budżecie gminy podjęli decyzję, że ze 
środków funduszu sołeckiego przeprowadzą modernizację oświetlenia ulicznego oraz zakupią wiaty 
śmietnikowe. 
Radny Pan Andrzej Kasperkiewicz poinformował, że w Gnojewie ze środków funduszu sołeckiego 
remontuje się drogę da domków w Gnojewie. Ponadto wyraził opinię, że na uroczystościach, które są 
organizowane na terenie gminy jest niska obecność radnych i sołtysów. 
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek wyjaśnił, że fundusz sołecki  są to pieniądze w budżecie gminy 
zagwarantowane dla sołectwa na wykonanie przedsięwzięć służących poprawie warunków życia 
mieszkańców. 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel stwierdziła, że na mszy św. dożynkowej było 
bardzo mało radnych. 
Radny Pan Władysław Strąk stwierdził, że na festynie obowiązuje zakaz spożywania alkoholu. Wyraził 
opinię, że należałoby umożliwić uczestnikom spożywanie alkoholu. 
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek poinformował, że poprosi o wyjaśnienie dyrektora Gminnego Ośrodka 
Kultury i Sportu w Miłoradzu Pana Marcina Szeszę.  
Radny Pan Wojciech Langowski poprosił aby podjąć działania likwidacji kałuży na skrzyżowaniu z ul. 
Szkolną. 
Ad. 11 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Dominika Wróbel podziękowała obecnym za udział w obradach 
i ogłosiła zakończenie obrad XXXI Sesji Rady Gminy Miłoradz. 
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